第八屆熱帶、亞熱帶(夏熱冬暖)地區綠色建築技術國際論壇暨第九屆兩岸四地綠色建築技術發展論壇論文集

The 8th International Conference of Tropical and Subtropical Green Building Council Alliance & 9th Cross-Strait Green Building Technology Development Forum Proceedings

TRANSITION AND TRANSFORMATION OF GREEN BUILDING FOR SUSTAINABLE HUMAN HABITATS IN TROPICAL AND SUBTROPICAL REGIONS



主 編:中國綠色建築與節能(香港)委員會

香港中文大學中國城市住宅研究中心

版 次:2019年5月修訂版

Chief Editors: China Green Building (Hong Kong) Council

Center for Housing Innovations, The Chinese University of Hong Kong

Revised Edition 2019 May

Preface

According to UNDP (2015), the total urban population is expected to reach two-thirds of the world's total population by 2050. Human habitats have been deteriorating under the pressure of rapid population growth, resource consumption and climate change, and thus sustainable development has been put on the agenda and become a global initiative of great concern. Under the "Transforming our World: The 2030 Agenda for Sustainable Development", the United Nations will "build inclusive, safe, resilient and sustainable cities and human settlements", which has been considered as one of the future sustainable development goals. Nevertheless, building a sustainable living environment is a complicated issue that requires not only iterative advancement of green building technology, but also guidance for people to practice sustainable lifestyles.

All of the tropical and subtropical cities Including Hong Kong are now facing the environmental and ecological challenges of this climatic environment while promoting the globalization of sustainable development. Therefore, in terms of scientific research and practicality, it is of great significance in exploring the sustainability of urban human habitats in tropical and subtropical regions and their abilities to cope with natural disasters and extreme weather through development of green buildings, green communities and eco-cities.

Under the theme of "Green Building and Green Community for Sustainable and Resilient Human Habitats in Tropical and Subtropical Regions", The 8th International Conference of Tropical and Subtropical Green Building Council Alliance & 9th Cross Strait Green Building Technology Development Forum promote the exchange of experience in the local green building industry based on the development planning of Greater Bay Area and the "Belt and Road" Initiative, pay close attention to hot topics concerning the living environment while establish interdisciplinary catalogue platform and foster industry-university collaboration so as to popularize the implementation of green buildings and application of optimizing human habitat technologies, as well as enhance the environmental awareness of urban residents.

The Conference was successfully held by China Green Building (HK) Council CGBC(HK) and Center for Housing Innovations (CHI) of the Chinese University of Hong Kong. CGBC (HK), was established on May 15, 2010, which is a learning society on building energy efficiency to promote the development of Chinese green building system. CHI, was established in Dec 1998 in Beijing, which has long been dedicated to the nation in conducting various prominent research projects, for example, the simulation of air transmitting in buildings for public hygiene concerns during SARS, China urban housing studies, China green building code development, etc. CHI engages not only in research, but also connecting the professional development and exchange on related domains in mainland China, Hong Kong, Taiwan and Macau, as well as educational careers to foster young generations in environmental simulations, sustainable planning, and green building in the Cross-Straits areas, overseas institutions and agencies. Efforts that are fully recognized by academics and industry parties home and abroad.

Under the support of more than 60 domestic and overseas green building and related professional institutions, university departments, academic groups and companies, this conference is one of the largest and most extensive green building academic events ever held in the Greater Bay Area. Meanwhile, The conference held The "Fun With The Nature exhibition" and themed activities related to green campus, which were supported and participated by principals, teachers, students and parents of primary and secondary schools in Hong Kong, including Stewards Pooi Tun Secondary School, ECF Saint Too Canaan College, Hong Kong Pooi To Primary School, Tai Po Baptist kindergarten, Firefly Conservation Foundation, to promote green environmental education, develop sustainable and sustainable life behavior, inspire young students to green living, the concept of sustainable development thinking, green concept and encourage young students physically will be implemented into life.

To facilitate the exchange of academic achievements of this conference, the received full papers and extended abstract of keynote speeches are compiled into a collection. We hope to consolidate the academic exchanges through the publication and sharing of this essay, and on this basis, inspire people to further considerate about sustainable human habitats in the future, and promote research in in tropical and subtropical regions. Meanwhile, it is hoped that more youngers will engage in the development of green buildings and sustainable living environment, thus contributing to the sustainability and resilience of urban environments in the tropical and subtropical regions.

Prof. TSOU Jin Yeu January 2019 at Hong Kong

序言

到 2050 年,世界城鎮人口總數預計將達到世界總人口的三分之二(聯合國開發計劃署,2015)。隨著人居環境在人口快速增長和資源消耗及全球氣候變遷所造成的壓力下不斷惡化,推行可持續發展已被不斷提上議程並成為備受關注的全球性倡議。聯合國在《改變我們的世界——2030 年可持續發展議程》中,將"建設包容、安全、有抵禦災害能力和可持續的城市和人類住區"確定為未來可持續發展目標之一。然而建設可持續人居環境是一個複雜的問題,不僅需要綠色建築技術的迭代進步,也需要培育和引導居民踐行綠色生活方式。正因為這樣的複雜性,我們對於可持續人居環境的探索將是一個漫長的過程,需要前赴後繼地努力,需要通過跨學科交叉協作來實現。

香港及相關熱帶及亞熱帶城市和地區,在可持續發展全球化的同時,還面臨著此氣候條件下的獨特環境及生態挑戰。通過綠色建築、綠色社區及生態城市等手段探索提升熱帶及亞熱帶地區城市人居環境的可持續性及應對自然災害和極端天氣的自我修復能力,對於本氣候區內的國家和地區社會經濟的發展具有非常重要的科研及現實意義。

"第八屆熱帶、亞熱帶(夏熱冬暖)地區綠色建築技術國際術論壇暨第九屆兩岸四地綠色建築技術發展論壇"在此背景下應運而生。本次大會以"綠色建築與綠色社區作為構建熱帶及亞熱帶地區可持續和韌性人居環境的手段"為主題,旨在搭建國際化的交流平台促進熱帶及亞熱帶氣候背景下的國家、地區和城市間綠色建築、綠色生活領域的科研成果交流、實踐經驗分享及政策法規研討;深入探討綠色建築、綠色社區等作為提升城市宜居性的方法在日趨快速且複雜的城市化進程中所面臨的機遇與挑戰;同時響應"一帶一路"倡議,推動粵港澳大灣區各省、市、地區的人居環境協同發展,凝聚粵港澳大灣區及熱帶、亞熱帶地區綠色建築及相關領域的學會、協會、科研機構、大專院校以及產業界等,共同致力於普及綠色建築的實施和人居環境優化技術的應用,以及提升城市居民的環境保護意識。

本次大會由中國綠色建築與節能(香港)委員會及中國城市住宅研究中心聯合主辦。中國綠色建築與節能(香港)委員會(以下簡稱"香港綠委會"),於 2010 年 5 月 15 日成立,是中國綠色建築與節能專業委員會在香港的地方分會,是研究適合中國國情的綠色建築與建築節能的理論與技術集成系統、協助政府推動綠色建築發展的學術團體。中國城市住宅研究中心(以下簡稱"中心")在中國大陸建設部科學技術委員會(現住房和城鄉建設部科學技術委員會,以下稱住建部科技委)的支持之下,於 1998 年 12 月在北京成立,設於香港中文大學,旨在通過設計與技術的結合以促成高素質和可負擔的中、高密度城市住宅,並提升未來中國城市住宅的住居舒適性與效能。香港綠委會及中心自成立以來,在中國大陸住建部及相關機構的支持與協作之下,就環境模擬、可持續規劃、綠色建築等主題,在海峽兩岸展開了大量科研、學術交流和教育活動,獲學術界和業界的高度評價。

承蒙人居環境相關領域產官學研各界的支持,本次大會取得圓滿成功,成為在粵港澳大灣區舉辦的規模最大且具有深遠影響力的一次綠色建築專業活動。共有超過 60 個单位對大會的舉辦給予了大力協助,使得本次大會的參會群體覆蓋了整個粵港澳大灣區的主要綠色建築專業學會、協會以及教育科研機構;眾多資深學者、業界專家以及政府官員於大會齊聚一堂,集思廣益,從多個角度探討可持續人居建設的重要議題;同時在香港神託會培敦中學校、聖道迦南書院、大埔浸信會公立學校、香港培道小學、大埔浸信會幼稚園、港螢火蟲保育基金會等學校和機構的支持下,成功舉辦了香港首次 Fun With The Nature 展覽以及綠色校園主題活動,推行環保教育和可持續理念,將綠色生活的思維灌輸給青少年一代。

為促進本次大會學術成果的交流,現將本次大會收錄之論文全文及主題演講摘要編纂成集。願通過本論文集的發佈及分享,鞏固本次大會取得的學術交流成果,並在此基礎上启发各界人士對於未來可持續人居的進一步思考,促進熱帶及亞熱帶地區人居環境領域的研究與實踐取得更大的進步。與此同時,希望砥礪更多的青年學子投身到綠色建築及可持續人居環境建設的工作中來,貢獻於熱帶及亞熱帶地區城市與社區環境的可持續性及韌性的提升。

鄒經字 教授 2019年正月 於 香港

The 8th International Conference of Tropical and Subtropical Green Building Council Alliance & 9th Cross-Strait Green Building Technology Development Forum Organization Groups

Chairman: Prof. TSOU Jin Yeu

Chairman, China Green Building (Hong Kong) Council;

Director, Center for Housing Innovations, The Chinese University of Hong Kong;

Professor, School of Architecture, The Chinese University of Hong Kong

Advisor: China Green Building Council

Organizers: China Green Building (Hong Kong) Council

Center for Housing Innovations, The Chinese University of Hong Kong

Co-organizers: School of Architecture, CUHK

Center for Housing Innovations (Taipei)

Council for Green Building Evaluation Research in Taiwan

MSc APT · MSSc HSS

Smart City Consortium (SCC)

Asian Institute of Intelligent Buildings Shenzhen Green Building Association

China Green Building and Energy Saving (Macau) Association

Supporting Organizers:

China Academy of Urban Planning and Design

Architectural Society of China

Shanghai Research Institute of Building Sciences Group

Guangdong Provincial Academy of Building Research Group Co., Ltd

Shenzhen Institute of Building Research Co., Ltd.

State Key Laboratory of Subtropical Building Science

Heilongjiang Green Building Council

Green Building Committee of Shandong Association for Building Science & Technology

Dalian Green Building Council

Chongqing Green Building Council

Hunan Province Construction Science and Technology and Building Energy Conservation Association

Hunan Province Construction Science and Technology and Building Energy Conservation Association

Green Building Professional Committee

Fujian Straits Green Building Development Center

Guangxi Construction Science & Technology And Energy Efficiency in Building Association

Guangdong Building Energy Conservation Association

Guangdong Architecture Civil Engineering

Guangzhou Association of Energy Efficiency and Technology in Buildings

Supporting Organizers (continued from previous page):

Green Building Council of Guangdong Building Energy Conservation Association

Foshan Building Energy Conservation Association

Dongguan Green Building Association

Zhuhai Green Building Association

Nanjing Tech University

South China University of Technology

Building Environment and Energy Laboratory, South China University of Technology

Hong Kong Housing Authority

Beijing – Hong Kong Academic Exchange Centre

Greater China Wisdom

American Society of Heating, Refrigerating and Air-Conditioning Engineers (ASHRAE) Hong Kong

Chapter

The Hong Kong Institute of Architects

Hong Kong Green Building Council

World Association of Chinese Architects

China Real Estate Chamber of Commerce Hong Kong and International Chapter Limited

Building Services Division, The Hong Kong Institution of Engineers

Department of Architecture and Civil Engineering, City University of Hong Kong

Department of Building and Real Estate, The Hong Kong Polytechnic University

CECEP (Hong Kong) Investment Co., Ltd.

Allied Sustainability and Environmental Consultants Group Limited

Arup

DLN Architects Limited

Henderson Land Development Company limited

INTEGER Intelligent & Green Ltd.

Leigh & Orange Limited

SRT Design Group

Summit Technology (Hong Kong) Limited

The Oval Partnership Ltd.

Yau Lee Holdings Limited

Indoor Air Quality Association Singapore Chapter

Singapore Green Building Council

Architectural Institute of Taiwan

Taiwan Green Collar Association

Taipei Air-conditioning & Refrigeration Professional Engineer Association

Taiwan Building Commissioning Association

National Taiwan University

National Cheng Kung University

Tamkang University

Department of Architecture, National Taipei University of Technology

Chinese Culture University

China University of Technology

Supporting Organizers (continued from previous page):

School of Architecture, Feng Chia University Department of Architecture, National Kaohsiung University Shu-Te University

第八屆熱帶、亞熱帶(夏熱冬暖)地區綠色建築技術國際論壇暨第九屆兩岸四地綠 色建築技術發展論壇組織架構

大會主席: 鄒經字教授

中國綠色建築與節能(香港)委員會 主席香港中文大學中國城市住宅研究中心 主任香港中文大學建築學院 教授

指導單位:中國城市科學研究會綠色建築與節能專業委員會

主辦單位:中國綠色建築與節能(香港)委員會 香港中文大學中國城市住宅研究中心

協辦單位: 香港中文大學建築學院

中國城市住宅研究中心(台北)

綠色建築評價標識台灣專家委員會

香港中文大學社會科學院高級環境規劃技術理學碩士課程

香港中文大學社會科學院住房研究社會科學碩士課程

智慧城市聯盟(SCC)

香港亞洲智能建築協會

深圳市綠色建築協會

中國綠色建築與節能 (澳門) 協會

支持單位: 中國城市規劃設計研究院

中國建築學會

上海市建築科學研究院

廣東省建築科學研究院集團股份有限公司

深圳市建築科學研究院股份有限公司

亞熱帶建築科學國家重點實驗室

黑龍江省土木學會綠色建築專業委員會

山東省建設科技協會綠色建築專業委員會

大連市綠色建築行業協會

重慶市建築節能協會綠色建築專業委員會

湖南省建設科技與建築節能協會

湖南省建設科技與建築節能協會綠色建築專業委員會

支持單位(續上頁):

福建省海峽綠色建築發展中心

廣西建設科技與建築節能協會

廣東省建築節能協會

廣東省建築節能協會綠色建築專業委員會

廣州市建築節能科技協會

廣東土木與建築

佛山市建築節能協會

東莞市綠色建築協會

珠海市綠色建築協會

南京工業大學

華南理工大學

華南理工大學建築節能研究中心

香港特別行政區政府房屋署

京港學術交流中心

兩岸匯智

美國採暖、製冷與空調工程師學會香港分會

香港建築師學會

香港綠色建築議會

世界華人建築師協會

全國工商聯房地產商會香港及國際分會有限公司

香港工程師學會屋宇裝備分部

香港城市大學建築學及土木工程學系

香港理工大學建築及房地產學系

中國節能環保(香港)投資有限公司

沛然環保顧問有限公司

奧雅納工程顧問

劉榮廣伍振民建築師事務所

恆基兆業地產有限公司

INTEGER 綠色與智能有限公司

利安顧問有限公司

城設(綜合)建築師事務所有限公司

雲峰科技 (香港) 有限公司

歐華爾顧問有限公司

支持單位(續上頁):

有利集團有限公司

Indoor Air Quality Association Singapore Chapter

Singapore Green Building Council

台灣建築學會

台灣綠領協會

台北市冷凍空調技師公會

台灣建築調適協會

NTU 台灣大學

NCKU 成功大學

淡江大學

NTUT 台北科技大學建築系

中國文化大學

中國科技大學(台灣)

逢甲大學建築專業學院

高雄大學建築學系

樹德科技大學

Table of Contents

目 錄

Preface	I
The 8 th International Conference of Tropical and Subtropical Green Building Council Alliance & 9 th Cross-Strait Green Building Technology Development Forum Organization Groups	II
Extended Abstracts of Keynote Speakers 诗邀演講嘉賓演講內容摘要 新時代我國綠色建築發展動向	2
仲繼壽 Measurement Data Interpretation for Sustainable Asset Management and for Future Responsive	
Cities Ian F. C. SMITH	3
台灣綠建築綜合推展策略與未來展望	5
Challenges in Hong Kong Public Housing for Sustainable and Resilient Development in the 21st Century	7
"Green Buildings for Everyone, Everywhere" Ada Y S FUNG	8
"Let's Talk About Energy" Green Energy as the Key Question for Green Cities and Buildings	1
- Wolfgang DOKONAL	

Approach for Sustainable Environment, Behavior and Society 引導可持續環境、行為與社會的方法探索

K-12 中小學全校式能源管理教育設計 The Design of K-12 Whole School Approached Energy Management Education Program	
陳楊文,曾詩琴,陳鯨,陳翎 Vincent Y. CHEN, Shie Khim CHANG, Jing CHEN, Lin CHEN	
The Research on the Opportunities and Challenges of Green Industry Market Under Green Financial System in China	
我國綠色金融體系下綠色產業市場的機遇與挑戰研究 S. Q. ZHENG, Z. D. ZHANG	
Community Planning Optimization: A Case Study of Parametric Design Model Development 社區規劃優化: 參數化社區設計模型 Huichao PAN 潘慧超	
Advancement of Aquaponics System with Integration of Sustainable Strategies	
Meeting the Challenge of Rehabilitation and Transformation of an Old School Building into a Smart Green School	
Green Education Transcends Time: Experience Sharing of the Green School Education at ECF Saint Too Canaan College	
Green Buildings in Cross-strait Region: Commissioning Process or Procedure for Quality Assurance	
海峽兩岸綠色建築:調試過程或步驟作質量保證 Leo CF WONG, James LW KUNG, Tony CH CHAN 黃鎮暉, 孔令偉, 陳志聰	
Adaptive House Development in South China: Building Resilience Through Ecosystem-based Biomimetic Design	
The Challenges and Opportunities in Practicing Green Campus and Green Education in an Exist Typical Post-2000's Secondary School in Hong Kong by Introducing a Smart Cloud-based Electricity Metering System	
Zhidong ZHANG, Xuan LIU, Yu Chau Stephen YIM, Nuojia WU	
共建綠色校園 築夢綠色未來	

Green Learning—E.CO Habitat	10
綠色學習: 共生棲宿 Wallace, Ping Hung CHANG 鄭炳鴻	
徽州古民居"天井"建築空間的營造生態研究	11
Transforming Hong Kong Building Regulatory Framework to Address the Adoption of Cross-	
Laminated Timber: Insights from the Case of UK香港建築監管框架的轉型,聚焦正交膠合木的應用: 英國案例思考 Gianni TALAMINI, Mengyu SUN	11
Architecture, Productive Landscape and Regenerative Design: Case Studies in Post-industrial Sites, Shenzhen	12
Thomas CHUNG	12
實踐可持續環境及科普教育—香港神託會培敦中學「螢火蟲生態教育廳」	13
木構造用於福祉建築對使用者心理感知與健康影響評估研究	13
Implementation of Therapeutic Landscapes Through Urban Farm Approach in High-density Urban Context: Hong Kong as an Example	15
Ming-Chun CHAO Sarah, Katarina TSOU, Jin Yeu TSOU	

Strategy and Technology for Building Performance Optimization 建築性能優化策略與技術

以多重代理者理論解決室內空氣品質控制的複雜問題	
Promoting Sustainable Development of Green Buildings by Integrating Building Information Modeling (BIM) into Construction Contracts	
Outdoor Air Pollution Mitigation Technologies: Research, Application and Implication	
以綠建築大數據方法智慧管理宜蘭住宅節能	
Solar Glare Control: Insights into Hong Kong	
Commissioning 於綠建築(LEED,EEWH)之應用比較	.
建築外殼能耗分析	
Twind Turbine: Possible Application of Wind Energy Harvesting Device in Urban Areas	
Trial Use of Computer Model & Thermography Equipment for Enhancing a Salt Water Pumping Station: Technical Solution for Asset and Energy Efficiency Improvement in Hong Kong試行資源模型和熱成像改善海水供水系統: 優化及提升香港公用設備及能源效益的技術方案 Felix CHAN, Chi Chung LEUNG, Tom LEE 陳振康, 梁志聰, 李子鏗	
主被動巧妙結合的多功能光伏幕牆	

論湖南綠色建築發展的五大適宜技術	2
基於 BIM 技術的裝配式建築施工階段應用探究	2
地下停車場智能照明節能改造方案的探討	2
廣州某超高層綜合體綠色節水系統設計 <i>蔡劍</i>	2
南方地區海綿城市建設中的冷思考—以長沙市望城區海綿城市建設為例	2
A Research of Short-Term Performance Verification Standard for Solar PV Systems on Green Buildings	2
A Study on the Kaohsiung House Discourse from the Perspective of Technological History	2
The Energy Efficiency of Moisture Buffering Materials Applied in a Typical Residential Unit in Taiwan	2
Autonomous Building Policy for Diversified Photovoltaic Applications and Practices in Kaohsiung 高雄地區建築自治條例的多元型光電應用與施行政策 Yen-Yi LI, Chi-Ming HUANG, Chun-Chang CHIANG, Chung-Ang LIU, Chun-Ming YU, Po-Ren CHUNG, Shu-An CHUNG, Wan-Wen CHEN 李彥頤,黃志明,江俊昌,劉中昂,餘俊民,鐘博任,鐘舒安,陳婉文	3
Optimizing Construction Material Transportation Plan Using the Integration of BIM and Web-map-services	3
Po-Han CHEN, Pei-Jung SHIH, Thanh-Chuong NGUYEN	

基於標準高層建築模型煙囪效應的數值類比分析	318
Numerical Simulation Research of Stack Effect Based on a General Highrise Building Model 解學峰,楊易	
Xuefeng XIE, Yi YANG	
Field Measurements of Stack Effect of High-rise Residential Buildings	325

Performance-based Approach for Urban Micro Climate Improvement 績效導向方法於城市微氣候改善

透空式高層建築與鄰棟間距關係對於都市風環境之影響	
Impact of the Opening Building and the Adjacent Building on the Urban Wind Environment	
陳艇夫,蘇瑛敏	
Ting-Fu CHEN, Ying-Ming SU	
透空式高層建築開口造型及位置對風環境影響	
The Impact of Opening High-rise Building with Different Opening Type and Position on Wind	
Environment	
李仲翊, 蘇瑛敏 Chung-Yi LI, Ying-Ming SU	
Chung-11 L1, 11ng-wing 50	
透空式建築植栽高度與孔隙率對於微氣候影響Impact of Vegetation in Opening Buildings with Different Porosity Structure and Height on	
Microclimate	
葉沛廷,蘇瑛敏	
Pei-Ting YEH, Ying-Ming SU	
高層建築立面綠化植栽層對都市微氣候影響	
The Impact of Urban Microclimates with Vertical Greening for High-rise Building	
陳于慈, 蘇瑛敏 Yu-Tzu CHEN, Ying-Ming SU	
Tu-12u CHEN, Ting-Wing SO	
建築物西向立面皮層降溫改善策略與效果研究	
是案初四回立面及層牌溫以普東哈典效未明九	
王文安, 宋申閔	
WA.WANG, SM.SUMG	
城市綠帶與水域配置對於熱島效應影響之研究	
Study on the Influence of Urban Green Belt and Water Area Allocation on Heat Island Effect	
王文安,連偉鈞	
WA.WANG, WJ. LIAN	
+++A CDD #EILWLP-1-+=4LULVA P->H 7 (>+L-TT P- P- 1) IT	
基於 CFD 類比對室內輻射供冷空調系統的研究與分析	
Research and Analysis of Indoor Radiant Cooling Air Conditioning System Based on CFD Simulation	
毛永樂, 王柏俊	
Yonglei MAO, Bojun WANG	

Sustainable Engineering for Construction, Heating, Refrigerating and Air-Conditioning

可持續建造、暖通、冷凍及空調工程技術

How Smart Can Your HVAC Be?	406
機房群控科技的發展催生複雜綠色空調系統的誕生	413
夏熱冬暖地區數據機房二次放冷水蓄冷空調系統研究	420
管路模擬技術應用於空調冰水系統 TAB 之研究	427
工業化建築的精益價值鏈設計與評價研究	436
Ultra-low GWP Alternatives to HFC Refrigerants: Safety Analysis 擁有超低全球變暖潛能值的氫氟碳化物冷媒替代品的安全性分析 Benjamin Pui-Lam HO 何沛霖	446

Green Building Evaluation System and Green Building Implementation 綠色建築評價系統與綠色建築實踐

Pioneering Green Innovation in a "Platinum" Green Data Center at Tseung Kwan O Industrial	457
Estate, Hong Kong	457
綠建築標章之使用者認同度之計量實證探討	467
A "Platinum" Level Green Office Building in Hong Kong Through Proactive Major Renovation by Sustainable Design	476
綠色建築專項規劃制定與實施研究	486
The Promotion of Place-based Green Building Policy from Kaohsiung Housing Program	492
透天厝梯間頂板采設置不同模式之導風型式對室內自然通風效益之研究	498
A Study of BIM-based Green Building Assessment—Using ArchiCAD Add-on as an Example基於 BIM 的綠色建築評估研究——以 ArchiCAD 插件為例 Rosana WONG, Tony LEUNG, Yanrou LUAN, Yutao WEN, Huai YIN 黃慧敏, 梁文通, 樂艳柔, 文字韜, 鄞槐	506

Sustainable Urban Planning and Application of ICT 可持續城市規劃與信息通信技術之應用

基於無人機低空遙感及動態辨識方法來探討城市林蔭道綠視率分析之研究	516
超高齡環境下之社會網絡及空間需求關係初探—以高雄市田寮區為例	529
The Application of Big Data Technology to Urban Planning and Management: A Case Study of Tourism System in Yantian District, Shenzhen	540
Towards a Thermal Comfortable and Walkable Neighborhood Environment for the Elderly in Hong Kong	549

Adaptive and Sustainable Urban Space Design 適宜性與可持續城市空間設計

A Critical Review for the Research of Urban Hotspots: Time, Space and Threshold	565
Research on the Application of Carbon Equilibrium on Environmental Externally Feedback Mechanism: Based on the Study of Urban Renewal Planning in Shenzhen	578
高密度開發下多雨地區海綿城市雨水系統構建研究	588
生態城市規劃中的綠色設計策略:以兩輪中新生態城總體規劃為例	599
熱帶裝配式輕木建築的可持續設計—以保羅·魯道夫的兩個作品爲例分析Sustainable Design of Tropical Fabricated Light Wood Architecture-A Study Based on Two Works of Paul Rudolph 蘭欣寧,莊少龐,楊天朗,李珺君	605
Window Opening Behavior of High Density Urban Housing Developments in Subtropical Climate Region	617

第八屆熱帶、亞熱帶(夏熱冬暖)地區綠色建築技術國際論壇暨第九屆兩岸四地綠色建築技術發展論壇論文集

The 8th International Conference of Tropical and Subtropical Green Building Council Alliance & 9th Cross-Strait Green Building Technology Development Forum Proceedings

主辦單位:

中國綠色建築與節能(香港)委員會香港中文大學中國城市住宅研究中心

協辦單位:

香港中文大學建築學院 中國城市住宅研究中心(台北) 綠色建築評價標識台灣專家委員會 高級環境規劃技術理學碩士課程 · 住房研究社會科學碩士課程 智慧城市聯盟(SCC) 香港亞洲智能建築協會 深圳市綠色建築協會 中國綠色建築與節能(澳門)協會

Organizers:

China Green Building (Hong Kong) Council Center for Housing Innovations, The Chinese University of Hong Kong

Co-organizers:

School of Architecture, CUHK
Center for Housing Innovations (Taipei)
Council for Green Building Evaluation Research in Taiwan
MSc APT · MSSc HSS
Smart City Consortium (SCC)
Asian Institute of Intelligent Buildings

China Green Building and Energy Saving (Macau) Association

Shenzhen Green Building Association





